
پرسپولیس در اولین بازی خود در فصل جدید رقابت های لیگ برتر نتوانست 
بیشتر از یک امتیاز کسب کند و در یک بازی نه چندان خوب مقابل ذوب آهن 
در اراک متوقف شد. البته طبیعی بود که شاگردان گاریدو شروع چندان خوبی 
نداشته باشند. از این جهت که تمرینات بدنسازی سخت و طولانی داشتند و 
بدن های بازیکنان این تیم هنوز به شرایط ایده آل نرسیده است. از طرفی پرسپولیس 
در دوران آماده سازی اش بازی های تدارکاتی خوبی نداشت و گاریدو نتوانست آن 
طور که باید تیمش را به هماهنگی و انسجام تیمی  لازم برساند. در حقیقت بازی روز 
پنجشنبه پرسپولیس و همچنین دو بازی آینده این تیم در لیگ به نوعی بازی های 
تدارکاتی سرخپوشان جهت حضور پرقدرت در لیگ قهرمانان الیت به حساب 
 می آید. پرسپولیس در هفته دوم لیگ باید در تبریز به مصاف تراکتور برود و از این 

رو سرخپوشان عصر روز گذشته تمرینات خود را برای این بازی از سر گرفتند.

 چرا سلمانی از لیست خط خورد؟
هواداران پرسپولیس منتظر بازگشت یاسین سلمانی به ترکیب تیم شان بودند از 
این جهت که او فصل پیش در اوج آمادگی از ناحیه رباط صلیبی مصدوم شد و 
فصل را از دست داد. خیلی ها او را بهترین جانشین برای مهدی ترابی در ترکیب 
سرخپوشان  می دانند اما همان طور که قبلا اشاره داشتیم در سیستم 4-4-2 
، سلمانی مجبور است لب خط بازی کند و یکی از وینگرهای  مدنظر گاریدو
چپ یا راست باشد اما خود او اصلا تمایلی برای بازی در کناره ها ندارد. فصل 
پیش یحیی گل محمدی در سیستم 1-3-2-4 از یاسین در پست پشت مهاجم 

استفاده  می کرد و اتفاقا او خیلی هم خوب جواب داد اما در تاکتیک مدنظر 
گاریدو فعلا جایی برای یاسین وجود ندارد. ظاهرا به همین خاطر هم 

گاریدو قبل از بازی روز پنجشنبه تیمش قلم قرمز روی نام یاسین کشید. 
قطعا با ادامه این روند این بازیکن ممکن است تصمیم مهمی  درمورد 

آینده فوتبالی اش بگیرد مگر اینکه گاریدو تصمیم بگیرد سیستم های 
مختلفی را در تیمش پیاده کند که حداقل در تمرینات این را نشان نداده است.

 اصرار گاریدو به بردن توپ به کناره ها
در طول هفته گذشته تمرینات پرسپولیس بیشتر حالت تاکتیکی به خود گرفت 

و از این رو به این موضوع اشاره داشتیم که گاریدو به بازیسازی از خط دفاع و 
بردن از زمین خودی با پاس های مکرر به نزدیکی دروازه حریف ندارد. در واقع 
مدافعان میانی و حتی کناری پرسپولیس از سوی گاریدو این وظیفه را دارند که 
در کوتاه ترین زمان ممکن و حتی با ارسال های بلند وینگر را صاحب توپ کرده 
و آنها نیز با پاس های قطری و ارسال از جناحین آل کثیر و علیپور را صاحب 
موقعیت گلزنی کنند. در همین راستا مدافعان کناری نیز این وظیفه را برعهده 
دارند که به وینگر ها نزدیک شده و آنها را در تحت فشار گذاشتن حریفان از 
جناحین کمک کنند. در چنین شرایط پرسپولیس خیلی کمتر از قبل از عمق 
حریفانش را تحت فشار قرار خواهد داد. درحالی که فصل پیش چه در زمان یحیی 
ک بود.  از آنجا که  و چه با آمدن اوسمار پرسپولیس در عمق تیمی  بسیار خطرنا
ذوب آهن روز گذشته با ترکیب سه دفاعه بازی  می کرد در ارسال ها خیلی کم به 

پرسپولیس موقعیت گل داد اما ممکن است 
سرخپوشان در بازی با تیم هایی که دفاع 

خطی دارند راحت بتواند از کناره ها 
خطرساز شود. هرچند قدر 

مسلم پرسپولیس باید 

به فشار آوردن از عمق هم فکر کند و تنوع تاکتیکی بیشتری داشته باشد.

 قطع امید گاریدو از بابایی
یکی از خریدهای پرسپولیس در نیم فصل اول که از سوی مدیریت این باشگاه 
انجام شد، ابوالفضل بابایی بود. بازیکنی که از تیم فجرسپاسی به جمع سرخپوشان 
اضافه شد و در آن مقطع از اوسمار خواسته شد با حضور این بازیکن در تیمش 
موافقت کرده و فرصت بازی نیز به او داده شود. اوسمار در جام حذفی به بابایی 
فرصت بازی داد اما او نتوانست اعتماد این مربی را جلب کند و تا آخر فصل روی 
نیمکت قرار گرفت. برای شروع این فصل هم باز از گاریدو خواسته شد که به بابایی 
بهای کافی داده شود و او در اولین بازی این مهاجم جوان میدان داد اما خیلی 
زود ناامید شد. در واقع بابایی در مدت حضور کوتاهش در زمین 

یک ضربه بی دقت و عجیبی به سمت دروازه ذوب زد که با واکنش جالب گاریدو 
مواجه شد. به نظر  می آید بابایی که از سوی مسئولان باشگاه حمایت  می شود در 
بازی های آینده کمتر از سوی گاریدو به بازی گرفته شود. پرسپولیس در پست خط 
حمله عنایت زاده و خدادادی را هم در اختیار دارد که هر دو به عنوان سهمیه زیر 

21 سال روی نیمکت تیم شان حضور داشتند. 

 اسدی همچنان جلوتر از رفیعی 
یکی از تصمیمات عجیب گاریدو در پرسپولیس این بوده که امیررضا رفیعی 
دروازه بان دوم تیمش را تبدیل به دروازه بان سوم کرده است. مساله ای که خود رفیعی 
در بازی های تدارکاتی و اردوی ترکیه متوجه آن شد و به این خاطر نغمه جدایی سر 
داد. در بازی با ذوب آهن گاریدو مهرشاد اسدی را روی نیمکت به عنوان ذخیره 
الکسیس گندوز نشاند و رفیعی جایی در لیست تیمش نداشت. اتفاقی که ممکن 
است در روزهای آتی باعث جدایی این دروازه بان شود. به هر حال او فصل پیش 
توانسته بود اعتماد اوسمار را برای جانشینی بیرانوند جلب کند و در حال حاضر 
نمی خواهد پسرفت کرده باشد. ناگفته نماند تا قبل از اردوی پرسپولیس در ترکیه 
اسدی به دلیل اینکه به خاطر بالا رفتن سنش دیگر سهمیه زیر 23 سال حساب 
نمی شد، قصد جدایی از پرسپولیس را داشت اما به یکباره با نظر گاریدو او در 

جمع سرخپوشان ماندنی شد.

 هزینه برای جذب قلی زاده
باشگاه پرسپولیس تقریبا یک ماه پیش تلاش هایی برای جذب علی قلی زاده انجام 
داد اما وقتی متوجه شد که باید برای جذب او هزینه سنگینی متقبل شود از موضع 
خود عقب نشینی کرد. اما با توجه به کسر سهمیه بازیکن خارجی پرسپولیس به 
دلیل حضور کم نبیل باهویی در ترکیب این تیم و اصرار خوان گاریدو برای تقویت 
عناصر تهاجمی  تیمش، مدیریت باشگاه پرسپولیس تلاش جدیدی را برای جذب 
قلی زاده آغاز کرده است. در همین راستا اواخر هفته ای که گذشت جلسه ای با 
ایجنت قلی زاده ترتیب داده شد تا شرایط برای حضور او در جمع سرخپوشان بررسی 
شود. در مذاکرات قبلی آنها باشگاه پرسپولیس متوجه شد برای جذب قلی زاده 
باید یک و نیم میلیون دلار برای رضایتنامه او هزینه کند و مبلغ قابل توجهی را هم 
به خودش بپردازد. اما در شرایط فعلی تلاش این باشگاه این است که بتواند با یک 
میلیون دلار یا کمتر رضایتنامه قرضی قلی زاده را بگیرد. باید دید درویش  می تواند با 
این خرید هواداران تیمش را شاد کند یا همچنان اعتقاد دارد سرخپوشان با همین 

نفرات  می توانند در همه جام ها مدعی باشند.

با پایان رقابت های المپیک 2024 این روزها تحلیل و بررسی عملکرد رشته ها، 
فدراسیون ها و ورزشکاران در معتبرترین رویداد ورزشی جهان موضوع اصلی 
تمام تحلیل و تفســـیرهای ورزش کشـــور اســـت. کاروان ورزشـــی کشـــورمان در 
شرایطی در سی و سومین دوره رقابت های المپیک با کسب 3 مدال طلا، 6 نقره 
و 3 برنز در جایگاه بیست و دوم قرار گرفت که تنها در دو رشته کشتی و تکواندو 
موفق به کســـب مدال شـــد. دو رشته ای که همواره در تمامی ادوار رقابت های 
المپیک به عنوان بخت های اصلی مدال آوری ورزش کشور محسوب می شدند 
و در ایـــن دوره نیـــز بـــار دیگـــر آبرودار ورزش کشـــورمان بودند. فـــارغ از عملکرد 
ضعیف برخی رشته ها، برآورده نشدن انتظارات از چند رشته و عملکرد فراتر 
از انتظار معدود رشـــته هایی که نیازمند بررســـی بســـیار است، دلایل موفقیت 
ایـــن دو رشـــته نیـــز می توانند برای تداوم افتخارآفرینی آنهـــا در دوره های بعد و 
همچنین فرمولی برای موفقیت سایر فدراسیون ها بسیار حائز اهمیت باشد. 
یس در شرایطی عازم  اما تکواندو به عنوان یکی از رشته های موفق در المپیک پار
این رقابت ها شد که مدت ها از شرایط خوب گذشته خود فاصله گرفته بود و 
کامی را دیده بود. روند نزولی که  در دو المپیک 2016 ریو و 2020 توکیو نیز رنگ نا
 ، یس با وجود پیش بینی مدال آوری تکواندو باعث شده بود تا قبل از المپیک پار
اما موفقیتی چنین بزرگ را غیرقابل پیش بینی ساخته بود. در خوشبینانه ترین 
حالت کارشناســـان تکواندو و مســـئولان ورزش کشورمان نیز تنها شانس یک 
یا دو مدال را به تکواندو اختصاص داده بودند و برای کســـب دســـتاوردهای 

بزرگ تمرکزشان روی موفقیت کشتی بود. 
پیش بینی هایـــی کـــه با شـــروع المپیک و درخشـــش مبینا نعمـــت زاده در روز 
نخســـت مســـابقات رنـــگ باخـــت و نخســـتین مـــدال تکواندو بـــرای یکی از 
جوان ترین اعضای کاروان ورزشی کشورمان به رنگ برنز ضرب شد. موضوعی که 

برای روزهای آینده امیدواری را بیشـــتر 
کرد، اما باز هم پیش بینی کســـب 

چهار مدال در پایان مســـابقات بســـیار ســـخت بود. دســـتاوردی که نه تنها در 
یخ ورزش کشـــورمان بی سابقه بود. کسب یک سوم  رشـــته تکواندو بلکه در تار
کل مدال های کاروان ورزشـــی کشـــورمان، کســـب یک ســـوم تمامی رنگ های 
مدال های کســـب شـــده و رکورد صددرصد مدال آوری باعث شـــد تا تمامی 
موافقان و مخالفان فدراسیون تکواندو را وادار به تحسین عملکرد این رشته 
ورزشـــی کند. تکواندویی که به نظر می رســـید در المپیک برای اعاده حیثیت 
دوباره برخاســـت تا نه تنها جایگاه خود در این رشـــته را به دنیا یادآوری کند؛ 
بلکه بار دیگر نشـــان داد همچنان در ورزش کشـــور از اعتبار و اقتدار بالایی 
برخوردار است. طبیعتا برای چرایی دلایل این موفقیت نمی توان نقش یک یا 
چند عامل را برجســـته کرد، اما از طرفی این اقتدار نقش  اول هایی داشـــت که 

یخ تثبیت کردند.  یس نام خود را برای همیشه در تار در پار
هادی ســـاعی به عنوان پرافتخارترین المپین ورزش کشـــورمان در نخســـتین 
تجربه المپیکی خود در نقش رئیس فدراسیون بار دیگر نشان داد متخصص 
یخ ســـازی در المپیک اســـت و بهتر از هر کســـی در ورزش کشـــور راز و رمز  تار
موفقیت در این آوردگاه بزرگ را می داند. ساعی که به عنوان ناجی تکواندو کشور 
کمتر از ســـه ســـال پیش و پس از ســـال ها جایگزین سیدمحمد پولادگر شد تا 
دوباره بتواند تکواندو را به جایگاه واقعی خود بازگرداند. سه سالی که بدون شک 
از سخت ترین دوران زندگی ساعی بود و او بالا و پایین های بسیاری را در این 
مدت تجربه کرد. ناکامی در دو دوره مسابقات جهانی بزرگسالان، روند سینوسی 
در قهرمانی آسیا که در ابتدا با قهرمانی بانوان برای نخستین بار در آسیا همراه شد 
و در ادامه از سکو پایین آمدن همین تیم را شاهد بود، عدم کسب مدال طلا در 
، بحث دوپینگ دو چهره جوان تکواندو و  بازی های آسیایی برای نخستین بار
حواشی و اختلاف داخلی با کادرفنی گذشته بخشی از این روزهای سخت 
بود و از طرفی درخشش تیم های پایه، کسب نخستین مدال طلای تکواندوی 

بانوان در جهان و روند رو به پیشرفت 
تیـــم ملـــی پـــس از تغییـــر و تحولات 

کادرفنی 

باعث شده بود تا او در انتظار به ثمر نشستن برنامه های خود بنشیند. 

 حمایت ساعی از انتخاب هایش
ساعی که پس از بازی های آسیایی و در فاصله کمتر از یک سال به شروع المپیک 
به خوبی احساس خطر کرد و با تصمیمات سرنوشت ساز زمینه تاریخ سازی در 
کی در آن مقطع به جانشین بیژن مقانلو  المپیک را فراهم کرد. انتخاب مجید افلا
به عنوان سرمربی تیم ملی بدون شک تصمیمی بود که فقط از جسارت و هوش 
کی که با وجود ســـال ها افتخار آفرینی به عنوان  مدیریتی ســـاعی بر می آمد. افلا
ورزشـــکار و مربیگری در کنار رضا میهماندوســـت در المپیک چین، به واســـطه 
اختلاف با مدیریت قبلی فدراســـیون ســـال ها از سطح اول این رشته دور بود، در 
ابتدا گزینه  چندان مناسبی برای نجات تیم ملی به نظر نمی رسید. انتخابی که 
انتقادهای بسیاری را نیز متوجه فدراسیون کرد، اما این بار ساعی برخلاف دوران 
ابتدای مدیریت خود بدون توجه به انتقادها و پاســـخگویی، تنها با حمایت از 
مربی خود نقش خود را به درستی ایفا کرد. از طرفی اعتماد ساعی به مینو مداح و 
مهروز ساعی نیز یکی دیگر از تصمیمات درست او بود و درنهایت نیز نتیجه آن 
بهترین دستاورد تاریخ تکواندوی بانوان در المپیک پاریس بود. فارغ از تصمیمات 
مدیریتی ساعی او از لحاظ ورزشی و فنی نیز نقش پررنگی در نتایج کسب شده 
ایفا کرد. رابطه حمایتی درست او از سرمربی تیم ملی و تزریق اعتمادبه نفس به 
ملی پوشان و همچنین دور کردن تیم ملی از حاشیه در ماه های پایانی اعزام باعث 

شد تا تیم ملی با شرایط روحی و روانی بسیار مناسب در پاریس حاضر شود. 
کی و مینو مداح به عنوان ســـرمربیان تیم ملی در  پس از ســـاعی قطعا مجید افلا
کنار همکارانش در کادر فنی دیگر نقش های برجسته موفقیت تکواندو ایران در 
پاریس بودند. پیشرفت فنی قابل توجه هر چهار ملی پوش المپیکی کشورمان در 
کنار ارتباط بسیار مناسب بازیکنان با کادرفنی و اعتماد متقابل به یکدیگر باعث 
شده بود تا در تمامی مسابقات ملی پوشان ما تنها به پیروزی فکر کنند. بازگرداندن 
بسیاری از بازی ها توسط ملی پوشان در لحظات پایانی و زمانی که دیگر همه 
کار را تمام شـــده می دانســـتند، نشـــان می داد کادرفنی ما به خوبی بازیکنان را از 
گاه کردند. نکته بعدی برجسته در عملکرد  اهمیت لحظه به لحظه مسابقات آ
بازیکنان که به نظر می رسد حاصل تجربیات المپیکی هادی ساعی و مجید 
کی و انتقال درســـت آنها به ورزشـــکاران بود، اهمیت میدان المپیک بدون  افلا
ایجاد بار روانی و فشار مضاعف به تکواندوکاران بود. بحث آمادگی فوق العاده 
بدنی ملی پوشان نیز نکته بعدی بود که به خوبی مشخص بود بازیکنان ما حتی 
در مســـابقاتی که به راند ســـوم نیز کشـــیده می شد تا آخرین ثانیه بسیار پرتلاش 
عمـــل می کردنـــد که بدون شـــک در ایـــن موضوع نباید از نقش مهرداد یوســـفی 

بدنساز تیم ملی غافل شد. 
درنهایت بدون شک یکی از مهم ترین نکات تکواندوی کشورمان در المپیک 
یـــس همبســـتگی بین تمامـــی ارکان تیم بود. موضوعی کـــه در المپیک های  پار
گذشته و به خصوص المپیک ریو ضربه بزرگی به تیم پرامید تکواندوی ایران در 
آن مقطع وارد کرد. از رئیس فدراسیون، کادرفنی و بازیکنان در پاریس همه یک 
هدف داشتند و آن افتخارآفرینی بود. هیچ کدام از این ارکان تنها به خود و اهمیت 
نقش شان فکر نکردند و هر روز همانند یک تیم برای حمایت و تشویق همدیگر 
در سالن حاضر شدند تا بار دیگر مشخص شود که برای موفقیت، انسجام تیمی 
نقش برجسته ای را ایفا خواهد کرد. در پایان باید عنوان کرد که تکواندوی ایران 
بدون شک بهترین کاروان ورزشی کشورمان در پاریس بود تا دوباره به اصل خود 
بازگردد. کسب مدال طلا پس از 16 سال، حضور در دیدار فینال المپیک پس 
از 12 ســـال، نمایش دوباره تکواندوی ایرانی به دنیا و موفق ترین کشـــور از لحاظ 
کسب تعداد مدال و دومین کشور از لحاظ رنگ مدال نشان داد که تکواندو ایران 
هنوز هم باعث اعتبار ورزش کشور است و با تداوم همین روند می تواند بسیاری 

از اتفاقات تاریخی دیگر را در سالیان آینده ممکن کند. 

پرسپولیس هنوز با سیستم مربی جدید به روز نشده است

گیرهای تیم گاریدو
تلاش برای انتقال قرضی قلی زاده با چانه زنی

تاریخ سازی ساعی در المپیک این بار در نقشی جدید

اعاده حیثیت تکواندو در پاریس
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 VAR بازی بزرگ هفته با حضور

 بازگشت گولسیانی و اورونوف 
به ترکیب پرسپولیس

پرسپولیس در اولین بازی خود در لیگ دو غایب بزرگ در ترکیب اولیه 
خود داشـــت. گئورگی گولســـیانی و اوســـتون اورونوف که جای خود را به 
فرشـــاد فرجی و ســـعید صادقی داده بودند. در این بین گولسیانی چون 
به خاطـــر حضـــور در یـــورو 2024 دیر به اردوی آماده ســـازی پرســـپولیس 
ملحق شد در ترکیب تیمش در بازی اول غیبت داشت و اورونوف هم 
به خاطر درد جزئی که در پایش داشت و به این خاطر نمی توانست کامل 
بازی کند. هر دو بازیکن در طول هفته پیش رو در برنامه های تاکتیکی 
گاریدو برای بازی با تراکتور حضور خواهند داشت تا از هفته دوم شاهد 
بازگشت هر دو به ترکیب اصلی سرخپوشان باشیم. اما قطعا بازی تراکتور 
و پرسپولیس به خاطر حضور نفراتی چون بیرانوند، ترابی و اسماعیلی فر 
در ترکیب تراکتور نوید یک بازی حساس و جنجالی را در تبریز خواهد 
داد. از این رو قرار است یکی از دستگاه های کمک داور ویدئویی به تبریز 
برده شود تا این مسابقه با حضور VAR برگزار شود. این مسابقه ساعت 
19:45 روز پنجشنبه این هفته در ورزشگاه یادگار امام انجام خواهد شد.

گاریدو به دنبال سرعت عمل بیشتر در نقل و انتقالات

تعویض های معنادار سرمربی اسپانیایی
باشـــگاه پرســـپولیس با وجود گذشت یک هفته از مسابقات لیگ هنوز 
نتوانســـته بـــرای پســـت دفاع چـــپ و وینگر جانشـــین های خوبی برای 
عبدالکریم حسن و مهدی ترابی پیدا کند و این همان مساله ای است که 
هواداران سرخ در فضای مجازی به شدت به آن اعتراض دارند. اما همین 
تعلل باشگاه پرسپولیس در تکمیل لیستش باعث شده صدای گاریدو 
هم دربیاید. سرمربی اسپانیایی از چند هفته پیش خواهان تقویت تیمش 
در این دو پســـت شـــده و گزینه های مدنظرش به هر دلیل تا الان جذب 
نشده اند. در حال حاضر گاریدو برای پست وینگر که توانایی بازی در خط 
حمله هم داشته یکی، دو گزینه مدنظر دارد اما باشگاه پرسپولیس به دنبال 
جذب علی قلی زاده است تا بتواند سهمیه خارجی اش را به پست دفاع 
چپ اختصاص دهد. از طرفی مدیریت این باشگاه همچنان امیدوار 
است سازمان لیگ سهمیه ششم خارجی تیمش را برگرداند. همین مسائل 
باعث شده روند تکمیل لیست سرخپوشان به کندی طی و گاریدو بابت 
این موضوع دلخور شود. او در بازی با ذوب آهن تصمیم گرفت به بازیکنانی 
چون ابوالفضل بابایی و یعقوب براجعه بازی بدهد تا به نوعی نشان دهد 
با این نفرات جوان و کم تجربه نمی توانند وارد لیگ نخبگان شوند و در 
شرایط فعلی باید زودتر بازیکنان مدنظرش را به خدمت بگیرند. در حال 
حاضر اولویت باشگاه پرسپولیس انتقال قلی زاده است که باید دید در 

روزهای آتی چه اتفاقی در این زمینه رخ خواهد داد. 

 طارمی جایگزین معتبر 
برای خط حمله اینتر

نشـــریه گازتا دلو اســـپورت در گزارشی به تمجید از عملکرد خیره کننده 
ســـتاره تیم ملی ایران در اردوی پیش از فصل اینتر پرداخت و نوشـــت: 
»طارمی خیال اینزاگی را از یک مهاجم تمام عیار راحت کرد« طارمی با 
به ثمر رساندن 5 گل در 3 بازی به عنوان بهترین بازیکن پیش از فصل اینتر 
شناخته شد. این بازیکن 3 روز پیش از مصدومیت جزئی به تمرینات 
گروهی اینتر برگشت. نراتزوری امروز در اولین بازی فصل خود باید به مصاف 
جنوا برود. نشریه ایتالیایی گزارش می دهد معضل عدم استراحت برای 
تورام و مارتینز در فصل گذشته با حضور طارمی آماده حل شد و اینزاگی 
« استفاده  می تواند از ستاره ایرانی به عنوان »یک مهاجم جایگزین و معتبر
کند.  براساس گزارش رسانه ایتالیایی، اینزاگی نمی توانست به آرناتوویچ و 
سانچز اعتماد کند و به همین خاطر مجبور بود کل فصل را به مارتینز و 
تورام بازی بدهد اما »طارمی به کلید اینزاگی در خط حمله« تبدیل شد. 

اخبار کوتاه


